	中華郵政股份有限公司				中華民國 114 年第 18 號
   	新	郵	預	告	

## 新年郵票(114年版)

民國 115 年歲次丙午,生肖屬馬。為迎接新年來臨,本公司續規劃於 114 年 12 月 1 日發行「新年郵票(114 年版)」1 套 2 枚及小全張 1 張。

本套郵票圖案以「龍馬精神賀新歲」為設計概念,將駿馬身上裝飾連 續龍紋圖騰,傳遞吉祥如意,祝福新的一年,神采奕奕,馬年充沛, 圖案簡介如下:

- 一、面值6元郵票:紅馬寓意喜氣繁榮,祈願新年馬到成功,前程似 錦。
- 二、 面值 13 元郵票: 白馬寓意堅毅剛健,祝福新年一馬當先,自強 不息。
- 三、 面值15元小全張:赤駒騰雲,氣勢如虹躍千里,象徵新年氣概 如馬奔騰,展現神采駿逸的龍馬精神。

為增添集郵樂趣,同日發售「新年郵票(114 年版)印刷全張」郵品,以 專用典藏圓筒收納,內含未裁切之面值 6 元、13 元郵票全張(20 枚)各 2 張、小全張印刷全張(9 小張)1 張及證書 1 份,紙邊皆保留印製過程 所標記之色標、裁切線等記號,內容豐富,本項郵品自 98 年起系列發 行,極具收藏價值。

本套郵票圖案係獲得本公司舉辦第5輪第5次生肖郵票甄選活動首獎 大觀視覺顧問股份有限公司作品,由卡登實業股份有限公司以彩色平 版印製。配合郵票發行,特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵 卡各1批,於114年11月27日開始發售;另製作預銷首日戳低值封、 套票封及小全張封,於12月1日郵票發行當天出售,歡迎選購。其他 詳情請參閱本公司印發之集郵報導或今日郵政月刊。

## Chunghwa Post Co., Ltd. Republic of China

Postage Stamps Issuing Information No.18 (2025) Taipei, Taiwan, R. O. C.

## New Year's Greeting Postage Stamps (Issue of 2025)

The year of 2026 is the Year of the Horse and the seventh year in the traditional Chinese sexagenary cycle. To welcome its arrival, Chunghwa Post is releasing a set of two "New Year's Greeting Postage Stamps (Issue of 2025)," along with a souvenir sheet, on December 1, 2025.

The theme of these stamps is "welcoming the new year with great vitality," using a Chinese idiom that translates directly as "with the spirit of the dragon horse." It features gallant horses adorned with dragon totem motifs, which symbolize a year of good fortune. The design conveys blessings for the new year, expressing the desire for vitality, radiance, and abundant energy in the Year of the Horse. Descriptions of the stamps follow:

- 1. NT\$6 stamp: The red horse symbolizes joy and prosperity, and wishes for a bright future and success in the new year.
- NT\$13 stamp: The white horse symbolizes perseverance and strength, and wishes for taking the lead in the new year and striving for continuous self-improvement.
- 3. NT\$15 souvenir sheet: The red horse soars into the clouds, leaping magnificently with great momentum. The image symbolizes the spirit of a dashing and galloping robust horse in the coming New Year.

To increase the fun for philatelists, Chunghwa Post is also releasing "New Year's Greeting Postage Stamps (Issue of 2025) Uncut Press Sheets" on the same date that the stamps are released. A special collectible tube contains the following: one uncut press sheet comprising two 20-stamp sheets of the NT\$6 stamps, another uncut press sheet with the same for the NT\$13 stamps, an uncut press sheet featuring 9 souvenir sheets, and a certificate of authenticity. The press sheets' margins retain marks from the printing process, including traffic lights and indicators for cutting. Press sheets such as these have been successively issued by Chunghwa Post since 2009 and are highly valued by collectors.

The stamps were designed by Delta Design Corporation, the winner of Chunghwa Post's fifth iteration of the fifth round of open competition for designers of New Year's Greeting Postage Stamps, and printed by Cardon Enterprise Co., Ltd. in color offset. By-issues include a first day cover, folders with or without crystal mounts, and a loose-leaf album page, all be available on November 27, 2025. Pre-cancelled FDCs with either one NT\$6-denominated stamp, a full set of stamps, or a souvenir sheet will go on sale on December 1, 2025, the date of issuance of the stamps. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin or Postal Service Today*.